
  

Redacció i Publicitat: 
C/ Besòs, 7
08930 Sant Adrià de Besòs 

www.areabesos.com - Tel. 93 462 23 01, Fax 93 462 18 63  - areabesos@areabesos.comAny XIII - número 178 - Exemplar Gratuït

JUL
2011

Diari Comarcal d’Informació Independent del Barcelonès Nord 
 Sant Adrià de Besòs, Badalona i Santa Coloma de Gramenet

L’actualitat al dia a

www.areabesos.com

Campus Tucans 
pels nordafricans

S a n t  A d r i à . - 
L’Associació Hoquei 
Línia Tucans organitza 
aquests dies el VI Cam-
pus d’hoquei per nens i 
nenes nordafricans que 
passen l’estiu a Sant 
Adrià. Pàg.12.

Nou espai 
museogràfic

Sant Adrià.- El MhiC 
tindrà, a partir del pro-
per mes d’octubre, un 
nou espai museogràfic, 
finançat pel Ministeri 
de Cultura, centrat en 
la immigració contem-
porània. Pàg.7.

Sant Adrià.- Del 7 a 
l’11 de setembre es durà 
a terme la Festa Major 
amb la celebració del 
Festival d’Art de Carrer 
(FAC) com a principal 
novetat. Pàg.11.

Molt de circ a 
la Festa Major

Sant Adrià.- Els veïns 
i veïnes de Sant Joan 
Baptista es manifestaran 
aquest dijous per dema-
nar el tancament de les 
carpes del Ghoa Beach 
Club. Pàg.4.

Indignació dels 
veïns de St. Joan

Área 96 Computer 
 C/ Andreu vidal, 25 - Sant Adrià de Besòs 

Tel. 93 462 23 01 - Fax 93 462 18 63 
info@area96computer.com - www.area96computer.com 

Horario: Lunes a Viernes de 9:30h a 13:30h  
y de 16:30h a 20:30h

PC

 d
e sustitució

n

48h

Si la reparación dura más de 48horas, 
te prestamos un PC.

(Servicio válido para empresas y comercios)

Sant Adrià ja té nou cartipàs 
municipal pels propers quatre anys

García Albiol es 
manté ferm

Sant Adrià.- 
El Centro de Estudios Rocieros y Cultura An-

daluza en Catalunya (CERCAT) va lliurar el passat 
9 de juliol els premis del Vè Concurs de Fotografia 
Rociera als jardins del MhiC. Pàg. 9.

Premis de fotografia 
rociera del CERCAT

Badalona.- 
En una entrevista amb l’Àrea Besòs, l’alcalde 

de Badalona reitera la seva postura davant les 
ajudes socials i sobre les seves grans prioritats: 
la seguretat i la promoció econòmica de la ciutat 
per mitigar la crisi econòmica. Pàg. 7. 

Servicio técnico
Venta y Reparación de 

Ordenadores, 
videoconsolas, y 

electrónica en general

C/Monges, 21, local 1- 08930. Sant Adrià de Besòs 

Tel. 93 462 69 79 - info@serveisllunaneta.com

www.serveisllunaneta.com

Pressupost 

sense compromís

Serveis de neteja i més

Sant Adrià.- 
El passat 4 de juliol, 

tres setmanes després 
del ple d’investidura, es 
va aprovar el nou cartipàs 
municipal pels propers 
quatre anys, amb la reno-
vació del pacte de govern 
entre PSC i ICV-EUiA. En 
una entrevista a aquest 
diari, l’alcalde adrianenc 
reconeix que la pèrdua 
de regidors socialistes va 
motivar que s’oferís més 
responsabilitats als eco-
comunistes que, a més de 
les regidories d’educació, 
medi ambient i solidaritat, 
que ja tenien a l’anterior 
legislatura, estan al front 

de les polítiques d’igualtat 
i de la dona. 

Jesús María Canga, 
que ha reafirmat la seva 
voluntat de no tornar a 
presentar-se com a al-
caldable a les properes 
elecciones, ha reconegut 
que es va intentar fer 
entrar a CiU en el pacte, 
tot i sense formar part del 
govern. La porta no està 
tancada de forma defi-
nitiva, però per ara els 
convergents han decidit 
quedar a l’oposició. 

Una de les novetats 
del cartipàs és l’àrea 
d’alcaldia, que per pri-
mera vegada assumirà 
responsabilitats com par-

ticipació, mediació, segu-
retat i convivència.

A partir del 22 de 
juliol, Canga serà també 
president del Consell 
Comarcal del Barcelonès 
Nord, tot un reconeixe-
ment “cap a la ciutat, 
que és la més petita” 
representada a aquest 
organisme.

Pel que fa als sala-
ris, l’alcalde defensa la 
rebaixa de prop del 7% 
dels sous i el fet que es-
tiguin a la franja mínima 
de consistoris de 10.000 
habitants, quan la ciutat 
en té més de 30.000. 
“Ja faltaria que això es 
critiqués”.Pàgs. 4 i 6. MPJesús María Canga viurà la seva darrera legislatura al front del consistori adrianenc.
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Editorial

Tot és relatiu

En aquest número de juliol, l’últim abans d’anar-nos de vacances, publiquem 
la constitució del nou cartipàs de l’Ajuntament de Sant Adrià. Una estructura 
amb cares noves que vam haver d’esperar durant tres setmanes mentre els 

partits en el govern, PSC i ICV-EUiA, es reunien per acabar de perfilar un acord 
que revalidava l’anterior i en el que es va intentar incloure, sense èxit, a CiU. Per 
això de tenir les portes obertes d’institucions com la Generalitat de Catalunya i la 
Diputació de Barcelona. Com diu l’alcalde a l’entrevista reproduïda a la següent 
pàgina, Sant Adrià ha de buscar aliats i no enemics. 

Un dels temes que més preocupa als ciutadans, es especial en aquests temps de 
crisi, és el sou dels seus representants municipals. L’alcalde ens va assegurar a 
l’entrevista que els salaris eren “adequats a la realitat actual, de fet estem en la fran-
ja mínima de consistoris de 10.000 habitants (Sant Adrià en té més de 30.000)”. El 
màxim representant municipal adrianenc considera injustes les crítiques a aquests 
sous perquè “aquí no existeix horari polític”. Tot i que reconeix que la política és 
una professió de vocació, és cert que s’ha de viure de la feina. Que els regidors 
cobrin 19.000 euros l’any tampoc és un sou massa alt. Tot en funció de la feina 
que facin. És molt difícil jutjar el treball dels altres. Algunes persones pensaran 
que a la redacció de l’Àrea Besòs només es treballen els darrers dies del mes 
per publicar aquest diari. Els puc assegurar que el treball és constant, i que tenim 
molts altres projectes apart d’aquest que ens tenen ocupats matí i tarda, set dies 
a la setmana. Però aixó, és clar, només ho sabem nosaltres. Algunes regidories 
de l’Ajuntament adrianenc sembla que no serveixin per res, i que els seus màxims 
responsables no tingui ni ofici ni benefici. La feina que fan només la saben ells i 
elles, i això provoca certa indignació entre els ciutadans tot i que els sous no siguin 
d’escàndol. Com bé saben, tot és relatiu i, de vegades, massa complicat.      

Cartes dels lectors

ÀREA BESÒS no es fa responsable dels articles signats, que 
exposen l’opinió dels seus autors. El diari només es manifesta 

ideològicament a l’editorial. Tots els drets reservats.

Joan Rectoret

Llamps i... trons

Corrupcions, complots i etc.

Primerament començaré per la cançó del Palau –mai més ben dit- Millet i 
Montull viceversa-, cada dia que passa s’allarga més i més el “culebrot”. 
Tant, que no sembla que hagi de tenir un final.

I em temo que si hi ha final será feliç per ambdós pillastres. Se les saben totes. 
I com dic totes, son totes. Són tants els assumptes de llarg recorregut que hi ha 
sense resoldre, tant financers com de trames terroristes- que la premsa diària 
sempre hi pot recórrer (casos “Faisal”, “Gurtel”, etc) per omplir els diaris.    

Però el que no és pot tolerar és que una part dels diaris posin a parir a la gent 
sense proves, i que quan s’ha comprovat que l’han “pifiada”, no rectifiquin i donin 
tota mena de disculpes. Em refereixo, per exemple, al cas de Marta Domínguez.

La premsa –certa premsa, és cert- la va jutjar i condemnar sense la més mínima 
possibilitat de “pressumpció d’inocència”. Lleugerament, com si estigués jutjat i 
condemnat l’assumpte.

Ara, amb la cua entre les cames, no han volgut donar el braç a torçar i amb prou 
feines li han dedicat quatre ratlles de rectificació. 

I es diuen periodistas. I es passen per allà on saben tota classe de “deontología”. 
I tan frescos. 

Immigrantes en atur

José Megías

Segons les últimes dades d’immigració el percentatge d’aturats que estan 
cobrant l’atur són 642893, que-són aproximadament el 15% dels aturats, 
extra comunitaris ascendeixen a 438103 i els de la comunitat europea 

204790. Un informe del Ministeri de Treball i Immigració mostra que Catalunya 
va ser la comunitat autònoma amb major nombre d’estrangers aturats durant el 
passat mes de gener, en comptabilitzar-se 135.771 immigrants sense ocupació. 
Li segueix de prop Madrid, amb més de 100.000 i el tercer lloc és per a la Comu-
nitat Valenciana amb gairebé 86.000 estrangers sense treball. Castella-la Manxa i 
Canàries ocupen els llocs centrals de la taula amb 31.252 i 27.313 estrangers sense 
ocupació. Murcia, per la seva banda, se situa a la cua de la taula amb 22.826 i el 
seu predecessor és Aragó, amb 24.606. Quan un té aquestes dades es pregunta 
si està a favor o en contra de la immigració, des del meu punt de vista, equival a 
preguntar si s’està a favor o en contra de PERSONES d’un lloc diferent al nostre, 
amb la qual cosa la meva resposta rotunda és NO.

Parlem d’immigrants com si fossin un col·lectiu homogeni, un grup de persones 
iguals i que han de ser jutjats i mesurats amb la mateixa vara, la qual cosa em 
resulta absurda.

Estic a favor de la llibertat, la qual cosa implica poder viure com, quan i on es vulgui 
sempre que no es coarti la llibertat de tercers, se’ls falti al respecte o se’ls faci mal. 
Això significa que considero benvinguts a tots aquells immigrants que acudeixen al 
nostre país per buscar treball, asil polític, retrobar-se amb familiars o simplement 
perquè els dóna la gana de viure on els plagui, a excepció d’aquells que ho facin 
per delinquir, molestar o embrutar al nostre país, i estic segur que aquests últims 
representen un percentatge mínim, ínfim, dels immigrants.

Odio escoltar i/o llegir històries del tipus “doncs jo estic en contra dels immigrants 
perquè al meu poble els colombians això...” o “doncs jo odio als immigrants perquè 
un em va fer l’un altre” “doncs al germà de la tia del nebot del company de pis del 
veí del cinquè un immigrant bla, bla, bla” !ay senyors!, tots hem tingut experiències 
negatives amb persones de diferent nacionalitat, però si ens parem a pensar, segur 
que hem tingut moltes més amb persones de la nostra mateixa nacionalitat, així 
que siguem racionals i acte-crítics i deixem la xenofòbia i temps passats, que ja 
estem al segle XXI i la nostra raça (la humana) comença a donar pena.

Hablando en serio

Ere que ere con Telefónica

En los años 60, la Compañía Telefónica Nacional (o algo así se llamaba) 
tuvo necesidad de ampliación de capital y su equipo de promoción tuvo la 
brillantísima idea de lanzar las “Matildas”. Las “Matildas” fueron unas accio-

nes que popularizó con este nombre y que tuvieron un éxito popular avasallador, 
y que permitieron a la compañía una absorción del capital desembolsado por los 
particulares, rápido e ingente. 

Así se hizo grande la hoy Telefónica a secas.  

Unas décadas después, hoy en día, es una compañía transnacional, por así decirlo, 
que con sus tentáculos mundiales y varios, obtiene unos beneficios –año sí, año 
también- de miles de millones de euros. Pero como le parece poco y aprovechando 
la coyuntura mundial de crisis galopante ha lanzado un ERE. Porque los beneficios 
del año 2010 de la pobre Telefónica han sido de unos ridículos 8.500 millones de 
euros (no es un error, ocho mil quinientos millones y pico). 

Los genios financieros de Telefónica han optado por hacer un ERE para despedir 
a más de 6.500 empleados. Así podrán obtener unos miles de millones más de 
euros. Al mismo tiempo cargar al Estado con 6.500 nuevos subsidiarios de para 
y jubilaciones anticipadas. ¡Eso es patriotismo!

Erre que erre con el ERE

Y parece que se va a salir con la suya, es decir, que va a hacer realidad el despido 
de más de 6.000 empleados. 

Yo no me aclaro. Y no me aclaro porque no puedo comprender como el Estado 
(nuestro Estado) da por bueno tal despido. ¿Alguien me lo puede explicar? 

Por más que le he dado vueltas no he podido encontrarle ninguna explicación.

Si pueden darse el gusto de hacer vacaciones no lo duden, háganlas y pásenlo 
bien.

Joan Rectoret
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Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Per què es 

va trigar tant en tancar 
el cartipàs municipal?

Resposta. El que 
passa és que quan tens 
un pacte polític has 
de donar comptes a 
l’agrupació i a l’executiva 
del teu partit. De fet, a 
la segona reunió amb els 
“compis” d’ICV-EUiA ja 
hi havia un acord però 
faltaven alguns detalls i 
la ratificació per part del 
partit. El que sí teniem 
clar és que, al perdre 
gent nosaltres necessi-
tavem que els “compis” 
tinguessin més respon-
sabilitats i això ho havia 
d’acceptar l’executiva. 

En aquest sentit 
va haver-hi l’escull de 
joventut, perquè no-
saltres estaven dispo-
sats a que ICV-EUiA 
s’encarreguessin de jo-
ventut i de la part de 
promoció econòmica 
d’accès al món laboral. 
Però quan ho vam plan-
tejar a l’executiva van 
voler que, ja que tenim 
les Joventuts Socialistes 
consolidades, ho conti-
nuéssim portan nosal-
tres. Per tant, vam haver 
de replantejar l’acord, 
amb la idea de que tin-
guessin més responsa-
bilitats, i finalment vam 
passar les polítiques 
d’igualtat.       

P. També va tenir a 
veure la possible incor-
poració de CiU? 

R. Sí, hi va haver un 
intent d’incorporació al 
govern de CiU, sense 
que fossin part del go-
vern. No va ser possible 
al final però es va deixar 
oberta la porta a una 
possible incorporació en 
el futur. 

 P. No va ser possi-
ble per part de CiU o per 
la negativa d’ICV-EUiA?

R. El soci de govern 
va plantejar que no vo-
lien que CiU entrés al 
govern com un punt 
inflexible de l’acord. 
Nosaltres erem partida-
ris de repensar el tema 
perquè la situació po-
lítica és la que és i les 
principals ajudes que 
ha rebut la ciutat els 
darrers anys han vingut 
de la Generalitat i de la 
Diputació. I un municipi 
com Sant Adrià ha de 
buscar aliats. 

CiU tampoc va ac-
ceptar perquè no es veien 
útils per la ciutat amb el 
sistema de comissionats 
depenents d’alcaldia que 
vam proposar.  

P. L’àrea d’alcaldia 
és una altra de les no-
vetats.

R. Sí, per primera 
vegada és un àrea que 
assumeix responsabi-
litats importants com 
participació, mediació, 
seguretat i convivència. 

Entrevista amb Jesús María Canga, alcalde de Sant Adrià

“Hem aprovat uns sous adequats a la 
realitat de crisi econòmica actual”

Tot en base a les pro-
meses electorals que 
ens han fet guanyar les 
eleccions. Nosaltres vam 
prometre que aquesta 
seria la legislatura del 
civisme i que creariem 
processos participatius 
perquè la ciutadania 
aprovi unes normes de 
convivència. Que, a la 
vegada, portaran un 
canvi d’objectius per 
part de la policía local, 
que no hauran de ser 
només posar multes. 

P. La nova àrea 
d’alcaldia és també per 
estar més a prop del 
ciutadà, tal i com li van 
demanar durant la cam-
panya?

R. Sí, és que en 
aques ta  à rea  es tà 
l’alcalde i la primera ti-
nenta d’alcalde, per tant 
és obvi que ha d’estar 
propera a la ciutadania. 
El més important ara és 
trobar els mecanismes 
de participació adequats 
per veure què fem amb 
el front litoral. També 
volem crear una espècie 
de parlament infantil 
per fomentar els valors 
democràtics entre els 
més joves. I, abans que 
acabi l’any, es crearà el 
primer consell de barri, 
que serà el del Besòs. 

P. Es diu que aques-
ta serà la seva darrera 
legislatura.

R. És clar, ho dic jo 
mateix. Sóc un privi-
legiat per l’estima que 
em té la gent. També 
tinc detractors, però 
són enemics cordials. I 
si aconsegueixo retirar-
me d’aquí a quatre anys, 
quan tingui 62, amb 
aquesta realitat, seré 
molt feliç.

P. El 22 de juliol serà 
anomenat president del 
Consell Comarcal del 
Barcelonès Nord. En què 
pot beneficiar la ciutat?

R. Sempre beneficia 
si estàs de representant 
en un òrgan perquè pots 
arrossegar cap a casa. 
Jo estic molt content 
d’aquest reconeixement, 

Montse Pallarès

Sant Adrià.-
Ara ja fa tres anys 

que es va concedir la lli-
cència i el permís de canvi 
d’ús de les piscines mu-
nicipals de Sant Adrià de 
Besòs per adaptar l’espai 
a la discoteca Ghoa Beach 
Club. Des d’ençà que els 
veïns i veïnes dels barris 
adjacents –sobretot els 
de Sant Joan Baptista- 
sofreixen els alts nivells de 
soroll a les nits de dijous a 
diumenge.

Amb una capacitat 
per a 2000 persones 

sobre una superfície de 
5000m2, la discoteca 
Ghoa Beach Club es va 
presentar com un espai 
perquè els joves adria-
nencs tinguessin un lloc 
per sortir de festa. La 
realitat és que la majoria 
dels clients són de fora 
del municipi, i una gran 
quantitat de joves de 
diferents llocs arriben 
en tramvia, tren o cotxe, 
atrets per l’oferta musical 
i d’esbarjo nocturn. Mol-
tes d’aquestes persones 
–algunes que ni tan sols 
arriben a entrar al recin-
te- beuen a les afores 

de la mateixa, criden i 
deixen escombraries al 
carrer. I els veïns i veïnes 
ja estan farts.

El soroll i l’incivisme 
són les bases de la 
queixa dels veïns de Sant 
Joan Baptista, que jun-
tament amb l’associació 
de veïns de Sant Adrià 
Nord, l’associació de 
propietaris del Marina 
Besòs Mar i la Federa-
ció d’Associacions de 
Veïns de Sant Adrià, 
han presentat diverses 
instàncies de queixa a 
l’Ajuntament. Però el 
que no ha de quedar en 

un segon pla és que això 
ha estat la privatització 
d’un espai que abans era 
públic per a la ciutat, i 
del qual ara se’n benefi-
cia en la seva major part 
una empresa privada.

Fins ara, les instàn-
cies o denúncies a títol 
individual no havien tin-
gut cap resposta, però 
“la unió i la força” –tal 
com explica un dels 
afectats- ha fet que es 
reaccionés i, davant del 
fet de la manifestació 
del proper dijous, s’ha 
convocat una reunió el 
divendres amb l’alcalde 

adrianenc, Jesús Mª 
Canga. En declaracions 
a aquest diari, l’alcalde 
ha manifestat que els 
veïns i veïnes tenen raó, 
però “una llicència no 
es pot treure així de 
fàcil. Intentarem que 
l’empresa corregeixi, i si 
no, vindrà el tancament, 
però sempre i quan el 
tancament estigui justi-
ficat, perquè si tanquem 
ara ens poden reclamar 
una indemnització impor-
tant i nosaltres no estem 
per aquestes despeses”. 
El que sí està clar és que 
“l’ajuntament està per 

defensar els interessos 
dels veïns, i no els d’una 
empresa. privada Per 
això ja hem iniciat la 
revisió de l’expedient”. 
El consistori també ha 
instal·lat sonòmetres i 
investigarà si els bars del 
carrer de la Platja obren a 
les sis del matí per rebre 
els clients de les carpes 
que han acabat la festa i 
pujen cap el metro.  

La manifestació de 
protesta serà el proper 
dijous dia 21 a les 19 ho-
res, davant de l’estació 
de Renfe, i acabarà a la 
plaça de la Vila.

Demanen el tancament del Ghoa Beach Club 

cap a la meva persona i 
sobretot cap a la ciutat, 
que és la més petita del 
Consell.   

P. Els sous dels regi-
dors i el seu s’han reduit 
en quasi un 7%.

R. De fet jo és la pri-
mera vegada que cobro 
de l’Ajuntament, perquè 
abans ho feia del meu 
càrrec a la Diputació. 
Hem intentat aprovar 
uns sous adequats a la 
realitat actual, de fet es-
tem en la franja mínima 
de consistoris de 10.000 
habitants. Ja faltaria que 
això es critiqués, perquè 
ja saps que aquí horari 
polític no existeix. Crec 
que els sous que hem 
aprovat són uns sous 
amb una disminució cla-
ra que ja va començar 
fa quatre anys amb la 
congelació  dels salaris i 
la reducció del 5%.

P. Li va molestar 
que estiguessin els in-
dignats a la porta de 
l’ajuntament en el ple 
d’investidura?

R.  Jo c rec que 
aquell dia va haver-hi 
més una crida per pro-
testar davant dels ajun-
taments on Plataforma 
per Catalunya havia tin-
gut representació, que 
d’indignats com a tal. 
A mi les propostes em 
semblan bé, però em 
saben greu frases com 
“no hay pan para tanto 
chorizo” perquè no les 
trobo justes. 
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PSC i ICV-EUiA revaliden el pacte de 
govern a l’Ajuntament de Sant Adrià 

Montse Pallarès

Sant Adrià.-
El cartipàs municipal 

se centra en quatre grans 
àrees: “Alcaldia”, “Terri-
tori”, “Serveis Centrals, 
promoció i Educació”, 
i “Servei a la Persona i 
Activitats Ciutadanes”. 
Totes les àrees estaran 
coordinades per Joan 
Callau (PSC). Alcaldia 
està presidida per Jesús 
Mª Canga, que al seu 
torn s’encarregarà de 
seguretat, convivència 
i civisme, i mediació i 
consum. Isabel Marcue-
llo (PSC) estarà al cap-
davant de participació 
ciutadana, comunicació 
i relacions ciutadanes 
i institucionals, a més 
de ser la primera ti-
nent d’alcalde. Pepi Pé-
rez (PSC) portarà, dins 
d’Alcaldia, els mitjans 

audiovisuals.
L’Àrea de Territori 

la presideix Joan Ca-
llau (PSC), que portarà 
urbanisme i habitatge. 
En aquesta àrea, Pedro 
Rivero (PSC) portarà 
les llicències, Gregorio 
Camacho (ICV-EUiA), 
que torna a ser regidor 
de Medi Ambient i Sa-
lut, José Luís Martínez 
(PSC), mercats, via pú-
blica, parcs i jardins i 
circulació, i Artur Saloni 
(PSC), els equipaments. 
Ruth Soto (PSC) presi-
dirà l’Àrea de Serveis 
a la Persona i la Ciuta-
dania, i portarà cultura, 
turisme i patrimoni. Loli 
Ocaña (PSC) estarà al 
capdavant de Benestar 
i Famílies i Immigra-
ció, Juan Carlos Ramos 
(PSC), festes, esports 
i joventut, Pepi Pérez 
(PSC), infància, i Ire-

El nou cartipàs es divideix en quatre àrees: alcaldia, territori, serveis centrals i serveis a les persones i activitats ciutadanes. 

ne Aldabert (ICV-EUiA) 
portarà cooperació i so-
lidaritat i polítiques de 
gènere.

Pedro Rivero (PSC) 
presidirà l’Àrea de Ser-

veis Centrals, promoció 
i Educació, i portarà el 
departament de política 
econòmica i fiscal. En 
aquesta Àrea, Filo Ca-
ñete dirigirà Promoció 

Econòmica, Recursos 
Humans i l’OAC, mentre 
que Gregorio Belmonte 
(ICV-EUiA) tornarà a 
portar Educació.

Per primer cop, ICV-

PSC i ICV-EUiA han revalidat el pacte de govern. MP

EUiA gestionarà el barri 
de Via Trajana –amb 
Camacho com a regidor 
de districte-, i la resta 
seran dirigits pel PSC, 
amb Isabel Marcuello 
com a coordinadora de 
barris. En total, hi ha set 
tinents d’alcalde: Mar-
cuello, Rivero, Callau, 
Aldabert, Cañete, Soto 
i Saloni.

Un dels temes que 
més concerneixen a la 
ciutadania és el sous 
dels membres del con-
sistori. En el cas de 
Sant Adrià, el sou de 
l’alcalde serà de 55.000 
euros bruts anuals, 
2.000 euros per sota 
del mínim establert en 
el barem de ciutats mi-
tjanes, 44.000 euros 
als tinents d’alcalde i 
19.000 per un regidor 
o regidora. Els sous dels 
regidors són un 6,8% 
inferiors als del 2007.

Montse Sáez

Sant Adrià.-
El 27 de juny, un 

submarinista va alertar 
la policía al trobar quatre 
granades de morter que 
les autoritats van con-
firmar que procedien de 
la Guerra Civil. Estaven 
submergides just davant 

de les tres xemeneies, 
entre la platla de Sant 
Adrià i la de la Mora, a 
Badalona, en una zona 
prohibida al bany. En el 
dispositiu de seguretat 
van participar la Uni-
tat Subaquàtica dels 
Mossos d’Esquadra, la 
Unitat Tedax de desac-
tivació d’explosius, i les 

policies locals de Sant 
Adrià i Badalona.

Davant la impos-
sibilitat de retirar els 
artefactes, es va decidir 
detonar les tres grana-
des que estaven actives 
dimarts al matí. Després 
de l’explosió es van re-
collir les peces, netejant 
tota la zona. 

Es troben quatre 
granades de la Guerra 
Civil a la platja

Els bussos dels Mossos d’Esquadra treballen retirant les restes dels explosius. JP

Montse Sáez

Sant Adrià.-
El 4 de juny de 

2008, el Casc Antic 
de Sant Adrià es va 
despertar amb un pos-
sible cas de violència 
de gènere quan una 
dona de 35 anys (E.L.) 
es va precipitar des del 
terrat de casa seva des-
prés que el seu marit 
(M.M.) sortís corrent 
del pis que compartien 
al carrer Andreu Vidal. 
Però les primeres inves-
tigacions policials van 
anar descobrint que el 
cas era ben el contrari, 
ja que va ser el marit 
qui va rebre l’agressió 
per part de la seva 

dona, que el va agredir 
amb unes t isores a 
l’abdomen, el tòrax i 
la mà després d’haver-
lo colpejat perquè es 
despertés. 

En el judici, celebrat 
el passat mes de juny a la 
secció 21 de l’Audiència 
Provincial de Barcelona, 
va quedar provat que la 
dona patia un transtorn 
mental transitori que la 
va portar a cometre un 
delicte d’homicidi en 
grau de tentativa. La 
seva malaltia mental la 
va impulsar a llançar-se 
pel terrat després de 
cometre l’agressió ins-
tants després que el seu 
marit aconseguís fugir 
del domicili conjugal.  

Tot i estar ingressada 
amb caràcter greu, va 
aconseguir sortint-se’n 
amb vida.

El jutge ha decidir 
condemnar a l’acusada a 
una pena de tres anys de 
presó, que complirà en 
un centre d’internament 
psiquiàtric, pel delicte 
d’homicidi en grau de 
tentativa amb l’eximent 
d’a l ienació menta l , 
l’atenuant d’haver abo-
nat 1.550 euros a la 
víctima en concepte de 
responsabilitat civil, i 
l’agreujant de parentiu. 
A més, s’ha prohibit a 
l’agressora apropar-se 
i comunicar-se amb la 
seva víctima durant els 
propers set anys.     

Tres anys de tractament 
psiquiàtric per la dona 
que va intentar matar 
el marit amb unes tisores
Els fets van succeir el mes de juny de 2008 i en un principi es va 
pensar que era un cas de violència masclista. El possible agressor 

va resultar ser, finalment, la víctima.
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Montse Sáez

Badalona.-
Pregunta. Vostè va 

ser el primer regidor del 
PP a Badalona, i ara s’ha 
convertit en el primer 
alcalde del seu partit. 
Molta responsabilitat?

Resposta. Sí, però 
no només per ser el 
primer alcalde que ha 
aconseguit fer un canvi 
després de 32 anys, sinó 
perquè els veïns han 
confiat en mi. Si jo sóc 
alcalde és perquè milers 
de veïns que no són del 
Partit Popular, que són 
socialistes, nacionalis-
tes, d’Iniciativa i que feia 
anys que no votaven, 
van decidir, més enllà de 
qüestions ideològiques, 
donar suport a la meva 
candidatura. I això és 
una responsabilitat molt 
important per mi perquè 
haig d’estar a l’alçada 
de les expectatives.    

P. Durant la cam-
panya li van dir mol-
tes vegades que vostè 
anava contra els immi-
grants. Li molesta que li 
diguin xenòfob? 

R. La veritat és que 
no em preocupa. Fa unes 
setmanes se m’acusava 
de dur a terme políti-
ques xenòfobes perquè 
el que preteniem, entre 
altres qüestions, és po-
sar ordre i limitar segons 
quines situacions, ara 
algunes d’aquestes po-
lítiques les està aplicant 
la Generalitat. Això posa 
en evidència que no ana-

va mal encaminat. 
 P. I no li molesta 

que de la Generalitat no 
es parli de racisme i sí 
de vostè?

R. No, perquè tinc 
molt clar el que ne-
cessita Badalona. Sé 
que en un moment de 
crisi econòmica com 
l’actual, el que cal és 
prioritzar els serveis so-
cials, especialment els 
ajuts econòmics cap 
als veïns de Badalona. 
I això no té res a veure 
amb discriminar ningú 
per la seva nacionalitat, 
sinó que en moments de 
crisi has de prioritzar, i 
la meva priorització són 
els veïns de Badalona 
per sobre de persones 
que van arribar fa un 
mes i que volen gaudir 
dels mateixos beneficis 
econòmics que un veí de 
tota la vida.  

P. El regidor de Ser-
veis Socials, del PP, va 
ser present va algunes 
setmanes en el plenari 
de la Plataforma Bada-
lona som Totes i Tots. 
Va ser una manera de 
demostrar que el seu 
partit no va en contra 
de ningú?

R. A veure. La immen-
sa majoria d’immigrants 
que vénen a Badalona 
són persones honra-
des que han vingut a 
treballar i per tant jo 
aposto per les polítiques 
d’integració. Però també 
és cert que hi ha una 
minoria, que fa molt de 
mal, que ni s’integra 

Entrevista amb Xavier García Albiol, alcalde de Badalona

“En un moment de crisi econòmica com 
l’actual cal prioritzar els serveis socials”

JP

ni es vol integrar. Amb 
aquests l’actuació ha de 
ser policial. 

P. Serà molt difícil 
posar ordre a la ciutat? 

R. Sí, sempre és di-
fícil, i més a una ciutat a 
la que hi havia aspectes 
que s’havien de corre-
gir. Com posar ordre en 
establiments que venen 
des de bolígrafs fins 
a hamburgueses, que 
això no pot ser, pisos 
sobrehabitats, proble-
mes d’inseguretat, etc. 
Posar ordre serà difícil 
però és una de les dues 
prioritats que tinc. 

P. Quina és l’altra 
prioritat? 

R. Aplicar mesures 
per mitigar l’impacte 
de la crisi econòmica a 

Badalona. A la ciutat hi 
ha 22.000 persones que 
estan a l’atur, i aquest 
és el principal problema 
que té la ciutat. S’ha de 
crear el context perquè 
Badalona tiri endavant i 
poder sortir el millor pos-
sible d’aquesta crisi.

P. I ja té idees con-
cretes per fer-ho? 

R. Ja m’he reunit 
amb el president de la 
Federació d’Empresaris, 
amb  e l  de l  G rem i 
d’Hostelers, i hem que-
dat que parlarem per un 
Pla de Dinamització de 
l’economia de la nostra 
ciutat. També m’he en-
trevistat amb persones 
que tenen empreses i 
interessos econòmics 
a la ciutat per intentar 

accelerar projectes que 
estaven aturats a Ba-
dalona. 

P. El nou cartipàs 
suposarà un estalvi de 
mig milió d’euros l’any. 
Com s’ha trobat els 
comptes de la ciutat? 

R. Quan vaig accedir 
a l’alcaldia ja sabia que 
els comptes no estaven 
bé. Però, sembla ser que 
el dèficit és superior al 
que ens havien dit. En 
principi era de 12 milions 
d’euros, i ara sembla que 
és un 50% per sobre del 
que s’havia dit inicial-
ment. Això implica que 
alguns projectes que 
volia fer de forma imme-
diata hauran d’esperar.

P. I serà molt compli-
car governar en minoria? 

R. Suposarà un esfo-
rç constant de diàleg i de 
consens, però jo hi crec 
des d’un punt de vista 
personal en això. Sí que 
es veritat que alguns te-
mes aniran una mica més 
lents. Però crec que una 
part molt important de 
l’oposició és conscient 
del moment delicat en 
que ens trobem.

P. Com és la relació 
amb el PSC? 

R. Dins de les di-
ferències polítiques, tant 
amb CiU com amb Ini-
ciativa per Catalunya les 
relacions polítiques són 
normals. Amb el PSC 
és tot una mica més 
complicat perquè em 
sembla que encara estan 
en estat de xoc. 

P. Una de les se-
ves primeres actuacions 
va ser a l’anomenat 
“mercat de la misèria” 
de Sant Roc. Creu que 
arribarà un dia que no 
existeixi? 

R. Una de les prime-
res coses que vaig fer 
és preguntar al cap de 
la guàrdia urbana què 
es podia fer per resoldre 
aquest tema, i em va dir 
que el que es requeria 
era constància. I així ho 
hem fet. S’està veient 
que ho estem reduint, i 
tinc clar que hem d’anar 
per aquesta línia: cons-
tància i pressió policial. 
Perquè els veïns de Sant 
Roc es mereixen viure 
amb la mateixa dignitat 
que la gent del centre o 
de la Morera.   

El nou alcalde de Badalona, Xavier García Albiol, al seu despatx. 
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Èxit d’assistència al lliurament de premis 
del Vè Concurs de Fotografia del CERCAT

MS

Sant Adrià.-
Amb un aforament 

limitat de 120 persones 
es va dur a terme l’acte 
de lliurament de premis 
del V Concurs de Foto-
grafia Rociera del Centro 
de Estudios Rocieros 
y Cultura Andaluza en 
Catalunya (CERCAT) el 
passat 9 de juliol en 
els jardins del Museu 
d’història de la immigra-
ció de Catalunya.

En l’acte de lliura-
ment van estar presentis 
la regidora de Cultura de 
l’Ajuntament de Sant 
Adrià, Ruth Soto, la tam-
bé regidora del consisto-
ri adrianenc, Mireia Her-
nández, Miguel Jurado, 
regidor de Seguretat, 
Convivència i Partici-
pació de l’Ajuntament 
de Badalona, Salvador 
Lerma, regidor dels dis-
trictes de Llefià i La 
Salut, Josep María Sala, 
secretari de formació del 
PSC i Francesc Millán, 
en representació del 
Col·lectiu Crisol, Ma-
nuel Zamora, president 
del Consell General de 
Germandats i Confraries 
de Barcelona i Miguel 
Montaño, presidente de 
la Federación Andaluza 
de Comunidades (FAC).

El primer premi va 
ser lliurat a Ferran Serra 
per la seva obra ‘La dicha 
está en sus pasos’; el 
segon, a Andreu Nogue-
ro per ‘Rocío II 2011’; el 
tercer va ser para Anto-
nio Ruiz, per ‘Alegria’; 

MANUEL ARCE

Es va celebrar el passat 9 de juliol als jardins del Museu d’història de la immigració de Catalunya (MhiC).

els cinc quarts premis, es 
van lliurar a José María 
Prieto, per ‘Sentimiento 
rociero’, María López 
Ruiz ‘Generaciones’, 
Laura Rios per ‘Promesa 
a la Virgen’, Jordi Silva 
per ‘Todos cantan’, i An-

tonio Serrano per ‘Rocío 
2’. El premi especial, 
sota la temàtica “Cata-
lunya cofrade”, va ser 
concedit a Agustín Padi-
lla per la seva fotografia 
“Photo 4”.

L’acte va conclo-

ure amb l’actuació del 
grup rociero “Canela 
Pura”, que van delectar 
als presents amb les 
cançons que canten 
els romeros a les seves 
peregrinacions a l’Aldea 
del Rocío.

Fotografia de família dels presents a l’acte de lliurament dels premis del Vè Concurs de Fotografia Rociera del CERCAT. A dalt, el guanyador del primer premi, Ferran 
Serra, amb la directora de l’entitat, Sandra Torres. A baix, les dues fotografies guanyadores al concurs: a la dreta, Agustín Padilla es va endur el premi especial 
“Catalunya cofrade” amb aquesta obra i, a l’esquerra, “La dicha comienza en sus pasos”, de Serra, el primer premi de la categoria general. 

MÉS DE 50 ANYS AL VOSTRE SERVEI
Cafeteria - Venda de Café - Pastisseria Artesanal

Avda. Catalunya nº 24 - Sant Adrià de 
Besòs - Tel. 93 462 28 33

D e s d e  1 9 2 5  a l  s e u  s e r v e i

Obert
 de 9

 a 2
2 h

365 dies
 l´any
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Montse Sáez

Badalona.-

La pel·lícula “Ninjas”, 
de Dennison Ramalho, 
va ser premiada amb el 
màxim guardó del Cryts-
how Festival, el Premi 
Serra Circular “Digest 
Centre Mèdic”. A més, 

es va endur el premi al 
millor actor per Favio 
Bauraqui. El premi de 
millor director va ser per 
Jonatahn Caouette, per 
“All florwers in time”; mi-
llor guió per “Les besso-
nes del Carrer Pontent”; 
millor actriu ex aequo 
per Macarena Gómez 

per “Quédate conmigo” 
i Adrienne Barbeau per 
“Alice Jacob is dead”; 
millor banda sonora per 
“The legend of Beaver 
Dam”; millors efectes 
digitals per “La gran ca-
rrera” i visuals per “Brutal 
relax”; millor fotografia 
per “No face”.    

“Ninjas” guanya el Vè 
Premi Serra Circular

Montse Sáez

Badalona.-
Le s  e m p r e s e s 

Somhidros i Eusab, 
amb la col·laboració de 
l’Agrupació Fotogràfica 
Sant Joan Baptista han 
organitzat un concurs 
fotogràfic amb un únic 
tema: la font ornamental 
de la plaça de la Vila. Es 
poden presentar, fins el 
proper 26 d’agost, cinc 
obres per autor, en blanc 
i negre o color, en paper 
fotogràfic, amb una mida 

máxima de 30 cm., o en 
format digital, en jpg i 300 
pp de resolución. Al darre-
ra de cada fotografia en 
paper hi haurà de constar 
nom i cognoms, adreça, 
telèfon i e-mail de l’autor. 
Les imatges en format 
digital presentades en 
CD o enviades per correu 
electrònic s’ha d’ajuntar 
un full on hi constin les 
mateixes dades.

Les fotografíes en 
paper i en CD s’hauran 
d’enviar a l’Agrupació 
Fotogràfica Sant Joan 

Baptista (c/ Dr. Barra-
quer, 6, baixos, 08930, 
Sant Adrià de Besòs). 
Per correu electrònic 
s’han d’enviar a agfoto-
santadria@gmail.com.

Es repartiran cinc pre-
mis: el primer de 400 
euros, el segon de 200, 
el tercer de 125 i un quart 
i un cinquè de 75 euros 
cadascun. El veredicte 
es farà públic el 5 de se-
tembre i el lliurament de 
premis es durà a terme el 8 
de setembre a les 19 hores 
a la seu de l’agrupació.

La Font de la plaça de 
la Vila com a model

Es presenta el nou espai museogràfic 
del Museu d’història de la immigració 

Montse Sáez

Sant Adrià.-
“Aquest nou projec-

te no significa que tirem 
enrere el projecte inicial 
de l’edifici del museu”, 
va assegurar Ruth Soto, 
regidora de Serveis a 
la Persona i Activitats 
Ciutadanes durant la 
presentació, el passat 
13 de juliol, del nou 
projecte museogràfic 
del Museu d’història 
de la immigració de 
Catalunya (MhiC). La 
construcció de l’edifici 
del museu està aturada, 
i tot i que la regidora 
va afirmar que “encara 
no hi hagut contactes 
amb el nou Govern de 
la Generalitat”, també 
va dir que “s’intentarà 
obrir totes les vies”. 
La directora del MhiC, 

Imma Boj, va presentar 
el nou projecte, finançat 
amb 400.000 euros 
vinguts del Ministeri de 
Cultura, com el compli-
ment d’una necessitat. 
“Mancava un espai am-
pli per a les exposicions 
permanents, a part de 
més protagonisme per 
la immigració contem-
porània”. Boj també va 
recordar que el museu 
ha anat creixent, pri-
mer amb el vagó del 
Sevillano i després amb 
l’andana, responent les 
necessitats de cada 
moment. “Tenim molta 
demanda en el terreny 
educatiu. Aquest pro-
jecte també anirà bé per 
tenir un espai ampli amb 
continguts més genèrics 
relacionats amb el tema 
migratori”.

El nou espai, des-

El projecte, subvencionat pel Ministeri de Cultura amb 400.000 euros, s’obrirà als visitants el proper mes d’octubre. 

envolupat per l’estudi 
Mizien Arquitectura 
amb la col·laboració 
de Sono, començarà a 
construir-se el proper 

mes d’agost al jardí de 
Can Serra i s’espera 
poder inaugurar-ho a 
l’octubre. Amb 600 m2, 
l’espai museogràfic es-

tarà separat en quatre 
grans espais construits 
en la seva majoria uti-
litzant vidre i acer. Els 
quatre àmbits seran 

Imatge virtual del nou espai museogràfic del MhiC, amb el futur edifici del museu al fons.

“Migrar”, Frontera, Arri-
bada i Assentament. 
Ivan Bercedo, un dels 
arquitectes que han 
dissenyat el projecte, va 
explicar que el primer 
d’aquests espais, a cel 
obert, està constituit 
per dues parets de vidre 
que deixen veure els 
dubtes i les esperances 
de les persones que 
inicien aquest viatge, 
que porta a la frontera. 
Un túnel de malla que 
mostra les barreres tan 
físiques com culturals. 

A “Arribada”, de 
nou a cel obert, es posa 
l’accent a les prime-
res impressions dels 
nouvinguts sobre la so-
cietat d’acollida. Final-
ment, “Assentament” 
és l’àmbit més cons-
truit, un pavelló de vidre 
que recull els aspectes 
claus del fet migratori.    

Montse Pallarès

Sant Adrià.-

L’any 2009 es va en-
gegar el projecte “Dona 
connecta’t” al Centre 
d’Informació i Orientació 
a la Dona de Sant Adrià 
de Besòs (CiOD). Aquest 
projecte l’organitza “Do-
nes en xarxa”. El 13 de 
juliol es van entregar els 
diplomes a les cinquan-

ta dones participants 
en els diferents tallers 
del projecte, en els que 
han après des de les 
nocions més bàsiques 
de l’ordinador fins a 
crear el seu propi blog 
i participar a les xarxes 
socials.

Aquest acte a més, 
va ser l’estrena d’Irene 
Aldabert (ICV-EUiA) com 
a regidora de polítiques 

de gènere, substituint 
Isabel Marcuello. Alda-
bert, que ja hi participava 
en el Consell de Dones 
de Sant Adrià i en les 
diverses activitats orga-
nitzades al municipi, ha 
senyalat que “és impor-
tant mantenir la feina 
feta i que s’ha de con-
tinuar desenvolupant”, 
entrant així en “una nova 
fase del procés”. 

50 diplomades en el 
“Dona connecta’t”
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C/ Velázquez, 1 
(esquina Plaça de la Vila)
08930-Sant Adrià de Besòs
Tel. 93.462.60.73

c/ Ribas i Perdigó, 3  
(esquina c/ Mar)
08911 Badalona
Tel. 93 384 08 48

www.centrodebellezamas3.com

La Festa Major s’omple de circ i 
potencia la cultura popular catalana

Montse Sáez

Sant Adrià.-
El Festival d’Art de 

Carrer (FAC) celebrarà 
la seva cinquena edició 
durant la Festa Major 
de Sant Adrià, aportant 
així una programació 
completa de circ i es-
pectacles pel jovent i els 
infants. Amb més de 50 
propostes, el FAC es la 
principal novetat de la 
Festa Major adrianenca 
que se celebrarà del 7 
a l’11 de setembre amb 
un pressupost d’uns 
70.000 euros. A més 
d’aportar una progra-
mació rica en especta-
cles, especialment de 
circ però sense oblidar 
el graffiti, el hip-hop 
i altres disciplines, el 
festival tindrà així un 
ressò més acorde amb 

El Festival d’Art al Carrer (FAC) se celebrarà enguany durant els dies de la Festa Major. MP

la qualitat de les seves 
propostes. 

Si el circ i els es-
pectacles de carrer se-
ran presents a la Festa 

Major de Sant Adrià, la 
cultura catalana ho serà 
especialment en dos 
actes destacats. Per una 
banda, la presentació de 

la Colla de Grallers de 
l’escola Pompeu Fabra i 
dels nous gegantots de 
Sant Adrià, que inten-
taran reforçar la Colla 

Cultura

Asesores inmobiliarios
C/ Ricart, 24-26 -  08930 - Sant Adrià de Besòs
Tel. 93 462 27 29

Se celebrarà del 7 a l’11 de setembre i el pressupost continuarà situat al voltant dels 70.000 euros.

Gegantera de la ciutat. 
I, per l’altra, la festa de 
compromís dels gegants 
Pau i Musa, durant la 
Festa del Riu, que en-
guany se celebrarà la 
tarda del diumenge. Una 
activitat que serà el pre-
ludi del casament entre 
els gegants més joves de 
la ciutat que es durà a 
terme el proper any dins 
dels actes del Mil·lenari 
de Sant Adrià. 

Els pregoners se-
ran els responsables 
de Protecció Civil de 
Sant Adrià, un cos de 
voluntaris que l’any que 
vé arriba al seu trentè 
aniversari. A més, el dia 
del patró de la ciutat, el 
8 de setembre, rebran 
la Medalla de Plata de 
la Ciutat en reconeixe-
ment a la seva tasca 
tant a Sant Adrià com 
fora d’ella.

Pel que fa als es-
pectacles de músi -
ca, hi haurà concerts 
pels més joves, com 
el del grup de rock 
català Teràpia de xoc, i 
l’oportunitat dels grups 
locals, tant els que 
estan començant com 
els que tenen més ex-
periència, de mostrar 
als adrianencs les seves 
cançons. A més, cada 
nit hi haurà música a la 
plaça de la Vila, ja sigui 
amb l’orquestra de tota 
la vida o amb propostes 
més transgressores.

I, en quant a les 
representacions teatrals, 
destaquen “Molt soroll 
per res”, del grup de 
teatre de l’IES Manuel 
Vázquez Montalbán, i 
l’actuació de l’humorista 
Jordi LP, que posarà fi a 
la Festa Major de Sant 
Adrià 2011.

Montse Pallarès

Sant Adrià.-
Per tercer any con-

secutiu, el passat di-
mecres 29 de juny es 
va celebrar la cloen-
da dels Tallers de Me-
mòria que es realitzen 
des del departament 
de Serveis Socials de 
l‘Ajuntament de Sant 
Adrià de Besòs.

Un total de 24 avis 

i àvies que enguany 
han finalitzat el segon i 
últim nivell del curs van 
rebre un llibre amb els 
records i fotografies de 
la seva infància i també 
les dels seus companys 
i companyes de curs. 
Fins i tot, les tres mo-
nitores dels diferents 
tallers –dividits en Sant 
Adrià Centre, Sant Joan 
Baptista i La Mina- van 
posar en la portada de 

l’obsequi fotos de quan 
eren petites.

En total, al voltant 
de 82 persones a la 
setmana acudeixen a 
aquests tallers per tal de 
millorar la seva capacitat 
cognitiva i exercir la 
memòria amb diferents 
activitats. Es realitzen a 
tots els barris del muni-
cipi i és una hora i mi-
tja setmanal, de forma 
gratuïta.

Se celebra la cloenda 
dels tallers de memòria

Fotografia de grup de la cloenda dels tallers de memòria de segon nivell.
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Gran Festa Esportiva 
al Parc de la Pau

Montse Pallarès

Sant Adrià.-

El 2 i 3 de juliol, 
al Parc de la Pau, va 
tir lloc la Gran Festa 
Esportiva, un esdeve-
niment que combinava 
les últimes tendències 
de l’esport urbà, com 

són l’skate o el water 
jump, amb altres més 
tradicionals com el vòlei 
platja, tot acompanyat 
per diverses activitats 
lúdiques.

Es van organitzar di-
ferents espais esportius 
per combinar la parti-
cipació lliure d’alguns 

esports amb les exhi-
bicions d’altres esports 
més extrems com les 
acrobàcies amb bicicleta 
o els salts amb caiguda 
a l’aigua. A la sorra de 
la platja es van instal·lar 
deu pistes de vòlei, una 
activitat gestionada pel 
Club Vòlei Sant Adrià. 

VI Campus Tucans 
per a nens i nenes 
nordafricans

Montse Pallarès

Sant Adrià.-
Des  de l  2006 , 

l’Associació de Hoquei 
Línia Tucans organit-
za de forma conjunta 
amb l’Associació Sant 
Martí Esport (ASME) 
un campus de patinat-
ge per a nens i nenes 
nord-africans. El 12 de 
juliol, a les instal·lacions 
de l’Esportiu La Pau va 
tenir lloc l’acte inaugural 
d’aquesta activitat, amb 
la presència de la regido-
ra d’infància i joventut de 
Barcelona, Irma Rognoni, 
i del regidor d’Educació 
de Sant Adrià de Besòs, 
Gregorio Belmonte. 

Aquest any, durant 
el mes de juliol, se cele-
brarà el “VI Campus Tu-
cans per a nens i nenes 
nordafricans”. Aquests 
nens vénen a Barce-
lona, concretament al 
districte de Sant Martí, 
i a Sant Adrià de Besòs 
uns mesos d’acollida per 

mediació de dues asso-
ciacions: “Yalah Solidaris 
amb el Poble Sahrauí”  i 
“Poble9 pel Sàhara”. 

“Hem de pensar que 
per a aquests nens i ne-
nes el venir a Barcelona 
suposa un gran canvi”, 
senyala Carles Ortiz, 
relacions públiques de 
l’AHL Tucans. “D’entrada 
ells viuen en camps de 
refugiats d’Algèria. La 
nostra associació, com a 
labor social, s’encarrega 
d’ensenyar-los a patinar i 
conviure unes hores amb 
els nostres monitors i ju-
gadors”, explica Ortiz. 

En un clima de ger-
manor i convivència, 
els nens i nenes que 
hi participen aprenen 
a patinar amb la resta 
del club, i també es fan 
cursos de formació per 
futurs monitors i moni-
tores per la implantació 
de programes espor-
tius als camps de refu-
giats del nord d’Àfrica 
(CIATE). Aquest any en 

concret seran 28 nens 
petits en acollida i seran 
10 grans els que faran 
aquest curs d’iniciació 
a tècnic/a d’esport. El 
que sí que hi ha una 
cosa ben clara, i es que 
l’aprenentatge d’uns i 
altres és mutu.

L ’ A s s o c i a c i ó 
d’Hoquei Línia Tucans 
continua, a més, acon-
seguint èxits en el te-
rreny esportiu. L’equip 
femení sènior del Silken 
Tucans ha aconseguit 
el subcampionat de la 
Copa Federació de Ca-
talunya, en un torneig 
en el que de deu partits 
n’ha guanyat 7, empatat 
dos i perdut només un. 

El conjunt d’hoquei 
línia adrianenc ha acon-
seguit grans resultats 
durant tot l’any, entre 
d’altres el tercer lloc al 
play-off de la Lliga Cata-
lana. Uns grans resultats 
que les portara, a partir 
de setembre, a competir 
en la Lliga Nacional.

Punt i final pel Trajana
Raúl Jiménez

Sant Adrià.-

Fins a la cinquena 
jornada de lliga, tots el 
partits eren còmodes vic-
tòries pel Trajana. La jor-
nada 6, amb la visita al 
camp de l’Hospitalense, 
va ser el nucli de les futu-
res derrotes que va cau-
sar l’equip. Després dels 
90 minuts i un penós 
arbitratge, els adrianencs 
van ser protagonistes de 
lesions i jugadors penalit-
zats per targetes. 

Durant les següents 

jornades, l’equip va ha-
ver de jugar davant els 
equips del capdamunt 
de la taula classifica-
tòria. Uns partits que es 
van transformar en de-
rrotes i al mateix temps, 
la moral de l’equip va 
caure en picat. El joc 
va canviar notablement 
i l’efectivitat va des-
aparèixer fins el punt 
que Alaan, sent lateral 
esquerre, va acabar sent 
pitxitxi amb 15 gols. 

Les últimes jornades 
han estat un tràmit per 
a l’equip, on la victòria 

davant el Cerdanyola 
quan aquest lluitava pel 
campionat va ser el més 
satisfactori. Un cam-
pionat que ja correspon 
al Badalona “C”, amb 
3 punts de diferència 
respecte Cerdanyola que 
no va poder evitar fer el 
“passadís” al campió a 
l’última jornada. 

Per sota, el Barcino 
ocupa l’última posició 
de descens. Unit amb 
Carmelo, Turó de la Peira 
i La Florida, que hauran 
de jugar la pròxima tem-
porada a segona.

Fotografia de família del dia 12 de juliol de 2011. MP
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Un bocí de llengua

Tel. i fax: 93 381 20 05;

santadria@cpnl.cat;

www.cpnl.cat/santadria 

Culturcat, el 
web de cultura

Si voleu informació d’Empúries, o us interessa la 
història dels embotits a Catalunya, o potser voleu 
saber què va passar durant la Setmana Tràgica, 

o investigar els mites o llegendes de Catalunya o com 
està la indústria publicitària al nostre país, podeu trobar 
tota aquesta informació tan variada en un mateix web que 
ha creat la Generalitat de Catalunya. Es diu culturcat i 
vol ser un espai de trobada de tot allò relacionat amb la 
cultura catalana.

El culturcat està dividit en diferents àrees de coneixement, 
que van des de la gastronomia, passant per la història o 
les arts visuals. En total són dotze centres d’interès i hi 
trobareu articles que us donaran una idea general sobre 
el tema en qüestió amb informació escrita i informació 
audiovisual. A més, si voleu aprofundir en algun tema 
també us facilita enllaços més especialitzats.

Quan les temperatures comencen 
a pujar  és molt freqüent que ens 
preguntem si els gossos de pèl 

llarg i tupit  passen calor i si cal fer alguna 
cosa per ajudar-los a passar l´estiu.
En realitat, el pèl dels mamífers té una 
funció protectora i aïllant de manera que 
a l´hivern els hi fa d´abric i els protegeix 
del fred però a l´estiu els protegeix del 
sol i la calor.
La muda de primavera que sol ser més 
evident que la de la resta de l´any, fa que 
el pèl gruixut es canvii per un de menys dens i més fi 
que permet suportar millor les altes temperatures. Però 
aquest pèl encara que sigui llarg és indispensable per 
assegurar una bona termoregulació, és a dir el mante-
niment constant de la temperatura corporal.
De fet els gossos tenen un  coixí d´aire subcutani retingut 
entre el seu pelatge que és el responsable de l’aïllament 
tèrmic per ajudar a no passar ni fred ni calor.
El pèl també protegeix a la pell de la deshidratació ja 
que actua de barrera pels raigs uva evitant el risc de 
patir cremades.
També és el responsable de produir per mitjà d´unes glàn-
dules secretores específiques una pel·lícula de greix pro-
tector que actua com una crema hidratant per a la pell.
Per tots aquests motius, des del punt de vista de la salut 
de les mascotes és totalment desaconsellable tallar 
el pèl de manera agressiva deixant-lo quasi bé sense 
llargada ja que no les ajudarem a suportar millor la calor 
sino al contrari en passaran més.
El que sí es recomana és que en arribar la primavera es 
comenci a raspallar de manera més regular a la mascota 
amb la finalitat de poder eliminar més ràpidament tot 
el pèl que està mudant i ajudar a que tingui el seu nou 

vestit d´estiu per quan arribi la calor.
També es poden fer talls adequats a cada 
raça que fan més còmode i fàcil tenir cura 
del pelatge. Però fer un bon tall no és un 
acte sense importància i requereix un 
mínim d´experiència i unes eines especí-
fiques. La pell pot patir ferides i cremades 
si no es treballa bé i és per això que sem-
pre es recomana portar-los a arreglar als 
perruquers canins professionals.
Podem fer banys mensuals o quinzenals 
en èpoques d´estiu si utilitzem xampús 

especialment formulats per a les seves pells.
Els xampús d´humans estan pensats per a un ph de pell 
5 mentre que els gossos tenen un ph de 7 i aquest és 
el motiu pel que no són recomanables.
No oblidem que hi ha molts gossos que els hi agrada 
l´aigua i gaudeixen del bany ja sigui en aigues salades 
o de piscina. En aquets casos cal esbandir-los bé des-
près del bany per eliminar les restes de sal o de clor 
que puguin quedar al pel.
Si parlem de gats, necessiten un raspallat regular per-
que encara que es netegen molt i no cal banyar-los, 
cal evitar que s´empassin tot el pel mort que perden 
amb la muda. Igual que els gossos no es aconsellable 
tallar el pel però en els de pel llarg, cal tenir cura que 
no es facin nusos que poden resultar molt molestos i 
perjudicials per a la pell.
 
Des de Canis i Felis Hospital Veterinari us desitgem 
un molt bon estiu per a tots els lectors i les seves 
mascotes!

Conxita Martínez Moreras 
Canis i Felis Hospital Veterinari; www.canisifelis.com

L’arribada de l’estiu              
i les mascotes  

Podeu trobar tots els Bocins de llengua a: 

http://blocs.cpnl.cat/boci

Agenda

Agenda
Exposicions

Sant Adrià

Exposició “Comerç just: un 
producte, una història. Darrera 
els productes que consumim 
sempre hi ha una història, història 
on hi formem part tots els impli-
cats en el procés d’elaboració i 
comercialització d’un producte: 
productors, processadors, trans-
portistes, exportadors, importa-
dors,... i així fins els consumidors. 
Aquesta exposició vol contribuir 
al coneixement del Comerç Just, 
una alternativa al comerç con-
vencional que garanteix als pro-
ductors del Sud un salari i unes 
condicions de vida dignes. Fins 
el 4 d’agost. Organitza: Fundació 
La Caixa. 

Exposició “Fotografies obli-
dades a les golfes”, de Josep 
March Argerich. A l’Agrupació 
Fotogràfica Sant Joan Baptista 
(c/ Dr. Barraquer, 6, baixos). Fins 
el 29 de juliol. Horaris: de dilluns 
a dijous de 19 a 21 hores.

Contes
Sant Adrià

Contes a la fresca. A la Bibliote-
ca Font de la Mina (c/ de Ponent, 
21-25). De dilluns a divendres, a 
les 18.30 hores.

Estiu
Badalona

Nits d’estiu 2011

Cinema a baix a mar. El dijous, 
21 de juliol, a partir de les 22 
hores, al Club Natació Badalona 
(c/ d’Eduard Maristany, 5-7), “Toy 
story 3”. Aforament limitat

Cinema a baix a mar. El dijous, 
28 de juliol, a partir de les 22 
hores, al Club Natació Badalona 
(c/ d’Eduard Maristany, 5-7),“Up 
in the air”. Aforament limitat.

Concert de l’Emebé Son Or-

questra”. El dissabte, 23 de 
juliol, a partir de les 21.30 hores 
als Jardins del Centre Cívic Can 
Cabanyes (Rambla de Sant Joan, 
59-77).

Sant Adrià

Cinema a la fresca. El dissab-
te, 16 de juliol, a partir de les 
22 hores, a la plaça de la Vila, 
“Rango”.

Cinema a la fresca. El dissabte, 
23 de juliol, a partir de les 22 ho-

res, a la plaça de la Vila, “Thor”.

Anglès
Sant Adrià

Apren anglès gratis al Polidor! 
Tots els dimecres, de 18 a 20 
hores, curs d’anglès per apendre 
vocabulari intermedi, gratuït pels 
joves de 18 a 25 anys. Del 28 
de setembre al 21 de desembre 
al Centre de Producció Cultural 
i Juvenil Polidor (Pl. Guillermo 
Vidaña, s/n). 

Festes
Santa Coloma

Concert de Manel, dins de la 
Festa Major d’Estiu. El diumenge, 
4 de setembre, a les 21 hores al 
Teatre Josep Maria de Sagarra (c/ 
Lluis Companys, 27).

Actuació de Berto, amb “La 
apoteosis necia, dins de la Festa 
Major d’Estiu. El dissabte, 17 de 
setembre, a les 21 hores al Teatre 
Josep Maria de Sagarra (c/ Lluis 
Companys, 27).

Premis
Sant Adrià

Lliurament de premis del Con-
curs Fotogràfic “Font de la 
Plaça de la Vila”. El 8 de set-
embre, a les 19 hores, a la seu 
de l’Agrupació Fotogràfica Sant 
Joan Baptista (Dr. Barraquer, 6, 
baixos).

Se vende caravana 
en Camping 
Les Nacions

Caravana de 5,45 metros aproximadamente con 
una cama de matrimonio, una cama supletoria 

que puede ser individual o de matrimonio, 2 
literas, baño, 1 armario 

grande y varios pequeños.

Se vende con avancé nuevo puesto desde Julio 
del 2010 totalmente equipado, sobre avancé 

tambien puesto en mismas fechas que avancé 
y cocina nueva de 1 año 

totalmente equipada.

Tel. 677.203.759
Precio: 6000€
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Telèfons 

d’interès 

SANT ADRIÀ
-Ajuntament- 93.381.20.04
-Policia Local- 93.381.55.55
-Protecció Civil- 93.462.27.00 / 93.462.22.11
-Comissaria de la Policia Nacional- 93.381.50.11
-Mossos d’Esquadra- 088 (per a les tres ciutats)
-Creu Roja- 93.381.00.80
-Correus- 93.381.21.31
-CAP local- 93.462.26.61
-Taxis- 93.392.22.22

SANTA COLOMA
-Ajuntament- 93.462.40.40
-Policia Local- 93.386.00.50
-Comissaria de la Policia Nacional- 93.466.38.45
-Creu Roja- 93.386.20.24 / 93.446.21.87
-Correus- 93.386.69.99
-Bombers- 93.391.82.82
-Bombers.Urg.- 93.391.80.80 
-Hospital Esperit Sant- 93.386.02.02 
 (Urgències- 93.386.30.00)
-Ambulàncies- 93.468.20.00   
-Companyia de l’Aigua- 93.386.59.99
-Taxis- 93.391.22.22

BADALONA
-Ajuntament- 93.483.26.00
-Policia Local-  93.483.29.01
-Comissaria de la Policia Nacional- 93.387.04.47
-Protecció Civil -93.483.28.86
-Bombers- 93.388.00.80
-Correus- 93.384.34.52 / 93.399.62.12
-Hospital Municipal - 93.464.83.00
-Hospital Can Ruti-93.465.12.00
-Ambulàncies- 93.384.56.12
-Estació Renfe- 93.389.30.75
-Taxis- 93.225.00.00/     
-Gas Badalona S.A. 93.389.03.66 / 93.389.07.16

COMARCA
-Catalana  Gas -900.30.31.32
-Averies Gas - 900.39.40.41
-FECSA- 900.31.31.31
-Aigues de Barcelona
 900.35.53.55
-Enher Elec.- 900.333.330
-Tugsal- 93.395.31.11
-Grup de Famílies de Jugadors com-
pulsius (GAM-ANON)- 645.343.336

Serveis
Ho

rò
sc

op
 A

st
ro

lò
gi

c

Dilluns 1
Andreu Vidal, 2 

Dimarts 2
Llevant, 20-22
Dimecres 3

Via Trajana, 20, 
local 6  

Dijous 4
Avda. Catalunya, 50

Divendres 5
García Lorca, 1

Dissabte 6
Mar, 18 

Diumenge 7
Pi i Gibert, 66

Dilluns 8
Gran Via CC, 26

 Dimarts 9
 Avda. Catalunya, 

92-94 
Dimecres 10

Av. de la Platja, 82 
Dijous 11

 Andreu Vidal, 2
Divendres 12 
Llevant, 20-22 
Dissabte 13

Gran Via CC, 26
Diumenge 14

 Avda. Catalunya, 
92-94

Dilluns 15
Av. de la Platja, 82 

Dimarts 16
Via Trajana, 20, 

local 6
Dimecres 17

Avda. Catalunya, 50
Dijous 18

 García Lorca, 1
 Divendres 19

Mar, 18 
Dissabte 20
Pi i Gibert, 66 
Diumenge 21

Via Trajana, 20, 

local 6 
 Dilluns 22

Avda. Catalunya, 50
Dimarts 23

García Lorca, 1 
Dimecres 24

Mar, 18
Dijous 25 

Pi i Gibert, 66
Divendres 26
Via Trajana, 20, 

local 6 
Dissabte 27

Avda. Catalunya, 50
Diumenge 28 

 García Lorca, 1
Dilluns 29

Mar, 18 
Dimarts 30

Pi i Gibert, 66
Dimecres 31

Via Trajana, 20, 
local 6

BALANÇA (24 setembre-23 octubre)
Els problemes començaran a solucionar-se gràcies a la 
teva bona pràctica. Ets millors en aquests temes del 
que tu et penses.

ESCORPÍ (24 octubre-22 novembre)
Les circumstàncies et mostraran fins a quin punt 
has dominat els teus instints i els teus desigs més 
primitius. 

SAGITARI (22 novembre-21 decembre)
Si no et sents realitzat i feliç és perquè t’estas deixant 
condicionar massa per altres persones i la seva opinió. 
Has de ser tu mateix.

CAPRICORN (22 desembre-20 gener)
Les circumstàncies i aconteixements que experimentes 
aquests dies no són obra del destí, perquè signifiquen 
que han treballat bé. 

AQUARI (21 gener-19 febrer)
Aquests dies el propi destí et donarà suport per poder 
progressar i evolucionar en diversos asumptes de la teva 
vida que et resulten esencials. 
 
PEIXOS (20 febrer-20 maig)
Si no ets feliç aquests dies és perquè tens certs 
objectius que no acabes d’aconseguir i que bloquegen 
la seva felicitat. 

ARIES  (21 març-20 abril)
Hauras de pendre una decisió clau per la teva vida en 
aquests dies. Només podras sortir-te’n si actues amb 
sentit comú. 

TAURE  (21 abril-20 maig)
La teva economia estarà igual de debilitada que la 
global. Hauras de tenir molta cura amb les operacions 
que facis aquest mes.

BESSONS  (21 maig-21 juny)
T’aniria millor si acceptessis els consells i les crítiques 
de les persones del teu entorn, que només miren per la 
teva seguretat i benestar. 

CRANC  (22  juny-23  juliol)
En aquests moments de la teva existència és bàsic que 
la teva feina tingui un sentit per a la teva vida més enllà 
de proporcionar-te un sou.

LLEÓ (23  juliol-23 agost)
Hauries de centrar la teva activitat en demostrar a la 
teva parella que és més important que la teva feina. 
Si no, la perdras.   

V E R G E  ( 2 4  a g o s t - 2  s e t e m b r e ) 
La teva feina és la teva vida. Això acabarà per complicar-
te l’existència, perquè la felicitat que tant busques no 
és a l’oficina.
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